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Úvodní slovo
vrchní sestry Bc. Jany Řebíčkové

Vážení klienti a příznivci Sanatoria Topas Seč,

je mou milou povinností otvírat svým úvodním slovem
náš  Domovský  zpravodaj.  Je  to  pro  mě  vždy  čas,  kdy
rekapituluji  minulé  období,  co se  nám povedlo,  jak jsme
pokročili  v  plnění  našich  plánů.  Zároveň  tak  trochu
poodhaluji, co nás čeká v budoucnu. 

V předešlém období se událo hodně pozitivních změn –
pokračuje  rekonstrukce  budovy  A,  započala  rekonstrukce
stravovací jednotky, máme nová a krásná polohovací lůžka,
novou kuchyňku v budově V, byl zakoupen nový program
Cygnus 2, s kterým se všichni seznamujeme, dokončuje se
rekonstrukce rehabilitace a mnoho dalších a dalších změn. 

Vše se děje za plného provozu a já děkuji Vám všem,
kteří  se  na  těchto  změnách podílíte  a  radujete  se  z  nich
společně se mnou. 

Dále bych chtěla touto cestou jménem všech poděkovat
za dlouholetou  práci  v  Sanatoriu  Topas  úžasné  noblesní
dámě, paní magistře Miroslavě Drábkové, která se rozhodla
odejít  na  zasloužený důchodový odpočinek.  Přejeme jí  a
celé její rodině hodně zdraví, nových a krásných zážitků.

Miru, děkujeme!!!

A na závěr přeji krásné léto i Vám všem. 
Vaše vrchní sestra

Bc. Jana Řebíčková
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Naši noví zaměstnanci
Vítáme naše nové zaměstnance a všem přejeme, ať se

jim práce u nás v zařízení líbí.

Pracovníci v sociálních službách:

Dočekalová Miloslava

Hrušková Jana 
Kalvoda Filip 
Laštůvka Jakub
Profousová Kristina
Vitejčková Lucie
Zvolská Marcela

Zdravotní úsek:

Klugová Marie
Krátká Romana
Lebdušková Petra
Vlková Marie
Zajíčková Rita

Almed:

Mlejnková Ludmila

Bc.Vávrová Michaela 

Máte zájem o letní brigádu ???
Chcete-li si zkusit jaká je práce v sociálních službách, ať již
v přímé péči,  či  jako aktivizační  pracovnice,  neváhejte  a
informujte se u naší vrchní sestry Bc. Jany Řebíčkové, 

na tel.: 774 119 185.
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Dění v sanatoriu
Od začátku tohoto roku naše zařízení zakoupilo mnoho

nového  vybavení,  umožňujícího  zkvalitnit  a  zpříjemnit
služby  klientům.  Do  veřejných  prostor  byly  zakoupeny
výškově  nastavitelné  kovové  lavice  STRONG  PLUS.
Na velkou  jídelnu  v  1.  patře  byli  pořízeny  dvě  skříně
KOMBI, v dezénu bříza.  Tyto skříně slouží  pro ukládání
společenských her  a  různých pomůcek pro  klienty.  Malá
jídelna  v přízemí  byla  vybavena  dvěma  zelenočernými
sedacími soupravami JAZZY z ekokůže. Stará kuchyňská
linka na přízemí, která dosloužila, byla  nahrazena novou,
vyrobenou na míru truhlářem ze Seče, p. Jiřím Beranem. 

Bylo zakoupeno 20 nových elektr. polohovacích lůžek
DOMIFLEX. Tato lůžka německé výroby jsou určena pro
osoby  dlouhodobě  upoutané  na  lůžko,  jsou  vhodná  pro
použití  doma  i  v  zařízeních  poskytujících  péči.  Systém
elektrického polohování lůžkové plochy umožňuje uživateli
bez přítomnosti  další  osoby opakovaně měnit polohu tak,
jak  to  vyžaduje  jeho  zdravotní  stav  či  sociální  potřeby.
Nastavení  výšky  lůžkové  plochy  od  země  usnadňuje
přesedání klienta na vozík, WC židli apod., usnadňuje také
jeho vstávání, ale i práci ošetřujících osob při hygienických
či ošetřovatelských úkonech. 

Tímto chci velmi poděkovat svým kolegům z řad ošetř.
personálu, kteří ve svém volnu přišli pomoci s instalací a
přesunem nových i starých lůžek, aby se co nejméně narušil
chod  zařízení.  Poděkování  patří  jmenovitě  Tomáši
Navrátilovi,  p.  Korovi,  p.  Vondrovi,  sl.  Novákové  a  sl.
Petržílkové. Rovněž děkuji všem ošetřovatelům ve službě a
pracovníkům údržby p. Horákovi a p. Tomanovi za zajištění
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vysokozdvižného vozíku k přesunu lůžek do budovy.
Andrea Ryšánková

vedoucí přímé péče - V

Stravování na Seči
Na sečské pobočce  probíhají pravidelná setkání vedení

střediska  s  klienty.  Obyvatelé  se  dozvídají  informace
o provozu, novinkách a změnách v organizaci.  Mohou se
k těmto věcem vyjádřit a zároveň sami vznést připomínky,
náměty či dotazy k provozu a službě sociální péče.

Velkým tématem pro diskuzi v našem sanatoriu je vždy
jídlo  a  způsob  stravování.  Na  dotazy  klientů  odpovídá
vedoucí kuchyně a vedoucí kuchař.

Jelikož toto téma není možné z časových důvodů na
těchto  setkáních úplně  vyčerpat,  rozhodli  jsme se  otázku
stravování  prodiskutovat  na  speciálních  poradách,  22. 5.
s klienty na budově V a 23. 5. 2018 na budově A. Společně
jsme pojmenovali věci, které by obyvatelé Sanatoria Topas
na Seči v oblasti stravování rádi změnili. Nebránili jsme se
žádnému názoru.

Výsledkem je sumář informací, které se snaží vedení
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pobočky  řešit  a  předat  odpovědným  osobám.  Nejprve
proběhla  schůzka  vrchní  sestry  paní  Bc.  Řebíčkové
s vedoucí  kuchyně  paní  Dobrou.  Dále  jsme  téma  řešili
7. 6. 2018  na  společném  setkání  vedoucích  pracovníků
všech poboček Sanatoria Topas, s.r.o. v Holicích, kde byli
přítomni  i  MUDr.  A.  Kučera  (jednatel  společnosti),  paní
M. Utratilová (ředitelka zdravotní  a  sociální  péče)  a  paní
A. Rožková,  která  jídelní  lístky  ve  spolupráci  s  nutriční
terapeutkou tvoří a upravuje.

Z  jednání  vzešlo,  že  některé  požadavky jsou  nebo
v brzké době budou realizovány. V jídelníčku se již objevují
požadované pokrmy jako je smažený květák, více zeleniny
či  zeleninových  salátů.  V létě  budou  častěji  servírovány
studené  večeře.  Z  dietologického  hlediska  není  možné
veškerým  požadavkům  vyhovět,  přesto  se  paní  Rožková
bude snažit požadavky našich obyvatel zohlednit.

Vstřícní jsou i zástupci kuchyně. Určitě se zaměří na
způsob přípravy, ochucení a porce jídel.

Pevně věříme, že změny budou ke spokojenosti našich
strávníků. Děkujeme za vaše ohlasy a názory, které můžete
sdělit  osobně  pracovníkům  střediska  či  písemně  vložit
do schránek na přání a stížnosti. 

 Bc. Lubomír Wohák
   sociální pracovník
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Proběhlá školní
24. - 25. 3. Bazální stimulace I  - 5 účastníků

28.3. Stáž v Psych.nem. Havlíčkův Brod – 2  účastníci

13. 4. Konfliktní situace v komunikaci -  2 účastníci

13.4. Setkání Tena expertek 2

Cygnus 2 - školení během IV. - V. 2018

Školení nových Tena expertek – jaro podzim-2 účastnici

Katetrizace- jaro 2018 -3 účastníci

Hojení chronických ran – II.-VI. 2018 – Bc.J. Řebíčková

31.5.2018 – Konference smyslové aktivizace – 4 účastníci

Vzdělávání pro PSS:

21. 5. Aktivizace, rehabilitační ošetřovatelství u seniorů 

7. 6.   100 chyb při péči o lidi s demencí

Kvalifikační kurz pro PSS - 3 účastníci
 Alena Cipryánová
vedoucí aktivizace

Malé povídání o našich zvířátkách
V  našem  sanatoriu  přibyli  noví  obyvatelé.  Jsou  to

afričtí šneci neboli oblovky čeledi achatinidae. Moji vlastní
šneci  „navštívili“  v  loňském  roce  sanatorium  a  měli
u klientů  tak  velký  úspěch,  že  jsme  klientům dva  šneky
pořídili. Brzy k nim přibudou další dva, od paní, která končí
s chovem, a tak nám je daruje. 
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Mají úspěch jak
u žen, tak i
u mužů.
Dostávají
od nás okurku,
hlávkový salát,
mrkev, jablko,
pampelišky,
banán, hrušku,
hroznové víno a
cuketu. 

Také jsem do sanatoria vzala moji samičku zakrslého
králíka,  plemeno Rex.  Jmenuje  se  Ruby.  Moc se  líbila  a
každý si ji chtěl pohladit. U plemena Rex je srst jak z plyše.
Ruby byla velmi hodná, nikoho nepoškrábala. Zvládla to na
1*. Nesmím zapomenout na morčátko našich klientů. Je to
samička a měla u sebe zhruba 14 dní na návštěvě samečka
Bobeše. Chtěli bychom, aby měla mladé a alespoň jedno si
nechat,  aby  nebyla  sama  a  měla  společnost.  Zda  byla
návštěva nápadníka úspěšná, to se uvidí na konci července.

K našemu sanatoriu  patří  ještě andulky,  které nám tu
prozpěvují.  Také kočička,  která  je  už vykastrovaná.  Dělá
všem radost, klienti jí stále nosí něco k snědku. S kočičkou
chodím na přání klientů i na pokoj, kde se od nich nechá
hladit. Ulehne vedle nich a odpočívá. 

Zvířata  a květiny v našem sanatoriu mají  pro klienty
velký význam, přinášejí jim radost.

 Marie Kolářová
aktivizační pracovnice 
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Zahradní a smyslová aktivizace – jaro 
Stále  se  snažíme  budovat  vzájemný  vztah  mezi

přírodou  a  člověkem.  Klienti  našeho  zařízení  se  ani
v pokročilém  věku  nemusejí  rozloučit  se  svojí  láskou
k zahrádce  a  květinám.  V  tomto  roce  pokračujeme
v kultivaci zahrady. 

Po  zakoupení  prohazovačky  na prosévání  hlíny
z kompostu jsme začali s doplňováním kvalitnější hlíny do
vyvýšených  záhonů,  květináčů  a  nově  vybudovaných
záhonů  na  květiny  k  řezu.  Byly  pořízeny  růže,  keře  a
rostliny  k  osázení  prostoru  před  sanatoriem.  Ze semínek
jsme  společně  předpěstovali  sadbu  bylinek  a  rostlin  k
okrase i užitku. Do všech aktivit se klienti rádi zapojují, ať
už  to  je  např.  zalévání,  drobné  okopávání  nebo  pletí  ve
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vyvýšených  záhoncích.  Tento  způsob  terapie  působí
pozitivně na zprostředkování kontaktů s ostatními klienty,
procvičování jemné motoriky a zpříjemnění volného času. 

Těm,  kdo  se  nemohou  zúčastnit  a  pomáhat  s  prací
na zahradě při skupinové terapii, nabízíme vyvýšený záhon
v zimní zahradě, na kterém si mohou přesadit kytičku nebo
si jen tak květiny a byliny osahat, přivonět a připomenout si
tak kousíček přírody, což pomáhá při čichové, hmatové a
zrakové stimulaci.
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Děkujeme všem, kdo s námi zahradničí.
Kamila Müllerová a Marcela Zuntová

aktivizační pracovnice
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Oslava MDŽ
Ani letos jsme nezapomněli oslavit  Mezinárodní Den

Žen,  který se  konal  8. 3.  Všechny aktivizační  pracovnice
společnými  silami  připravily  pro  klientky  krásné
dopoledne. Při poslechu příjemné hudby si klientky mohly
vychutnat  kávičku  s  připravenými  moučníky  a  nechat  se
hýčkat v našem domácím kosmetickém salonu, nabízejícím
masáž  rukou  i  obličeje.  Samozřejmě  nesměla  chybět
obličejová  maska  z  tvarohu.  Bylo  vidět,  jak  si  naši  péči
užívají,  vykouzlila  jim  úsměvy  na  tvářích.  V  průběhu
oslavy jsme každou klientku obdarovaly žlutým narcisem,
zavzpomínaly jsme na to, jak kdysi  klientky tento svátek
slavily a pěkně jsme si popovídaly. 

Gabriela Svobodová
  aktivizační pracovnice 
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Narozeninové oslavy klientů
Dne  17. 4.,  15. 5.  a  15. 6. 2018  jsme  oslavili

narozeniny  klientů,  kteří  se  narodili  v  dubnu,  květnu  a
červnu. 

Dle  zvyklostí  klienti  dostali  přáníčko,  dort,  malé
drobnosti a nesměl chybět ani náš milý Láďa Cepl se svou
harmonikou.
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Zprávy z budov:
Skoro pravá zabíjačka (21. 3. 2018)

Opět nastal čas zabíjaček, ani u nás v Sanatoriu tomu
není jinak. Naše zabíjačka se konala 21. 3. zároveň na obou
budovách. Pravda, trochu jsme si práci ulehčili tím, že jsme
maso zakoupili na jatkách p. Francouze ve Skupicích. 

Hned ráno jsme dali vařit ovar do velkého hrnce, maso
se vařilo asi 2,5 hodiny. Než se maso uvařilo, připravovali
jsme  tradiční  „vejmrdu“  –  křen  s jablkem.  Loupali  jsme
cibuli  a  česnek  pro  přípravu  dalších  dobrot.  Přišel  nás
navštívit pan farář P. Jäger, který pravidelně dochází k nám
do Sanatoria na páteční mše svaté. Hned se zapojil do práce
a  s radostí  nám  pomáhal.  Vládla  veselá  nálada.  Ovar  se
vařil  a  maso vonělo  celou budovou.  Po uvaření  masa  se
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mohlo začít ochutnávat, každý dostal kousek ovaru, k tomu
pečivo, křen nebo hořčici. Bylo to moc dobré. 
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Tímto nám, ale práce neskončila, další dobrotou byla
již  tradiční  zabíjačková polévka,  takzvaná –  „prdelačka“.
Do  vývaru,  který  zbyl  po  ovaru,  se  zavařily  kroupy
obarvené krví, polévka se dochutila kořením a nechala se
asi  20  minut  provařit.  Každý,  kdo  ochutnal,  byl  moc
spokojený. Prý se povedla. 

Na závěr našeho „řezničení“ jsme pokrájeli zbylé maso
a připravili tlačenku, kterou jsme mohli ochutnat až další
den, protože nejprve musela ztuhnout. 

Byl to příjemně prožitý den, těšíme se na další takové.
Lenka Stýblová

aktivizační pracovnice

Velikonoční tradice

Pletení pomlázek (24. 3. 2018)

Velikonoce  jsou  za  dveřmi,  a  k  nim  neodmyslitelně
patří  pomlázka.  Zájem o pletení  byl  mezi  muži  v  našem
sanatoriu velký. A tak jsme sehnali vrbové proutí a požádali
pana  Frisse  ze  Seče  o  spolupráci  při  pletení.  Každý
ze zúčastněných si zhotovil svojí pomlázku, kterou si mohl
odnést.  Při  této  příležitosti  jsme  si  zavzpomínali  na

velikonoční koledy, tradice
a  zvyky  a  ochutnali  jsme
pohoštění,  které  připravily
klientky  sanatoria.  Všem
děkujeme  za  pěkné
dopoledne  a  panu Frissovi
za pomoc a užitečné rady.

Kamila Müllerová
aktivizační pracovnice
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Vynášení Morany (26. 3. 2018)

Jedním z tradičních obyčejů na pomezí zimy a jara je
vynášení  Morany.  I  my  v sanatoriu  Topas  jsme  chtěli
urychlit konec letošní dlouhé zimy. Aktivizační pracovnice
ve spolupráci s klienty vyhotovily Moranu, kterou jsme se
rozhodli dne 26. 3. 2018 vynést ze sanatoria. 

Obešli jsme s ní celé blízké i širší okolí. Bohužel nikde
poblíž není vhodný potok, kam bychom mohli Moranu dle
tradice hodit  a dívat  se,  jak spolu s Moranou odplouvá i
zima.  Rozhodli  jsme  se  tedy  vycházku  uzavřít  alespoň
symbolickým  odložením  Morany  na  zahradě  sanatoria.
I přes větrné počasí to byla příjemná procházka, po které
jsme již očekávali nástup jara. 

 Jana Kuncová a Jana Moravová
aktivizační pracovnice
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Česko svítí modře (3. - 6. 4. 2018)
I  my  v  sanatoriu  jsme  se  přidali  ke  všem,  kteří  šíří

osvětu  v  oblasti  porozumění  autismu.  Společně  s  klienty
jsme si povídali o tom, co tato nemoc obnáší a jak těžké je
s ní žít. 

Přidali  jsme  se  do  kampaně  „Česko  svítí  modře“.
Oblékli  jsme se do modrých triček,  svetrů,  vyrobili  jsme
z modrého  papíru  motýlky  a  každého  v  našem sanatoriu
jsme modře vyzdobili. Touto malou troškou jsme se snažili
přiblížit k pochopení světa lidí s autismem.

19



Monika Pavlišová
aktivizační pracovnice

Přednáška o Parkinsonově chorobě 
11. 4. 2018 - přednášela Bc. Jana Bubnová
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Výlet do Heřmanova Městce 
(19. 4. 2018)

Naším posledním výletem byla  návštěva  Heřmanova
Městce. Jako první vedla naše cesta do galerie v židovském
dvojdomku na výstavu prací dětí ze ZUŠ. Práce dětí se nám
všem moc  líbily  a  obdivovali  jsme  nejen  obrázky,  ale  i
želvy,  talíře  s  kuřetem  nebo  mísu  s  ovocem  vyrobené
z hrnčířské  hlíny.  Dále  nás  čekala  prohlídka  synagogy
s odborným výkladem. Dozvěděli jsme se, kdo je rabín, co
je šabat, chanuka, tóra a spoustu dalších zajímavostí. 

Náš  výlet  jsme  zakončili  v  cukrárně  Levandule,  kde
jsme se občerstvili  kávou a výborným zákuskem. Pobavil
nás nápis před cukrárnou ,,Čim víc vážíš, tím těžší jsi pro
únosce. Chraň se! Dej si dort!“

Byl to krásný den, děkujeme za něj. 
 Marie Dvořáčková
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Den Země a Den knihy 
22. duben je Mezinárodním dnem Země a 23. duben

Mezinárodním dnem knihy. Tradičně se pořádají nejrůznější
akce  po celé  České  republice  i  ve  světě.  My v sanatoriu
jsme  nezůstali  pozadu  a  rovněž  si  připomněli  význam
těchto  dnů.  Aby  ale  nezůstalo  jen  u  formálních  akcí,
rozhodli  jsme  se  uspořádat  celý  „Týden Země a  knihy“,
a obě  témata  tak  propojit.  Každý  den  v týdnu  od  23.  4.
do 27. 4. 2018 probíhaly různé akce. Kromě již tradičního
úklidu  bezprostředního  okolí  sanatoria  se  méně  mobilní
klienti  zúčastnili  procházky  do  blízkého  okolí,  kde  jim
společnost  dělala drsnosrstá jezevčice Eliška.  Ti zdatnější
vyrazili do širšího okolí a cestou si všímali rostlin, ptáků
apod.

Klienti  si  z  procházky  přinesli  velké  množství
nejrůznějších  rostlin,  které  jsme  pak  společně  roztřídili
do skleniček  s vodou.  K jednotlivým  rostlinám  jsme
vyhotovili nápisy s jejich názvy. Klienti překvapivě poznali
téměř  všechny  rostliny,  některé  dokonce  i  s druhovými
názvy.  Z těchto  rostlin  jsme  následně  vyhotovili  malou
výstavku  rostlin  z místa,  kde  žijeme.  Výstavka  vzbudila
zájem i ostatních klientů. 

Den Země jsme navíc uctili vybudováním dvou nových
záhonů  na  naší  zahradě,  abychom  letos  mohli  rozšířit
pěstování rostlin. 

Neméně úspěšnou akcí  byla přednáška pana Ludvíka
Plašila „Z Železných hor až na Island“. Tuto zemi navštívil
jako  fotograf  české  expedice.  Úvodem  nám  promítl
fotografie zajímavých míst  Železných hor, které byly pro
některé z nás úplnou novinkou. Poté následovaly fotografie
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a výklad z vlastní cesty na Island. Dozvěděli jsme se mnoho
zajímavého o tomto koutu naší planety. Nejen překrásná a
úchvatná  příroda,  ale  i  informace  o  způsobu  života,
mentalitě  lidí  a  státním  zřízení  nás  fascinovaly  svojí
odlišností od České republiky. 

Následující  den jsme zhlédli  velmi zajímavý cestopis
„Krásy  Itálie“.  Seznámili  jsme  se  nejen  se  zvyklostmi  a
způsobem života v této zemi, s její historií a zajímavostmi,
ale  i  s tradičními  výrobky  a  chovatelstvím.  Velmi  nás
pobavily  ukázky  soužití  lidí  s domácími  zvířaty,  tradiční
výroba sýrů nebo místní tržnice. 

V rámci tématu Dne Země jsme se také zamysleli nad
knihami  Julese  Verna,  ve  kterých  popisuje  nejrůznější
technické a technologické vynálezy. Uvědomili jsme si, že
většina z nich byla v době vzniku knih utopií, ale dnes jsou
naprostou  samozřejmostí  našeho  života.  Tyto  besedy   se
plynule přenesly na téma knih obecně. Klienti si vyprávěli
o knihách, které se jim líbí, co zajímavého četli a někteří se
s ostatními podělili i o jednotlivé příběhy. 

Besedy probíhaly, díky mimořádně příznivému počasí,
venku. Tím se staly velmi příjemným zpestřením života v 
zařízení. S velkým zájmem se také setkalo předčítání z knih
různých žánrů, dle přání klientů, povídání si  a prohlížení
knih o zvířatech. Týden Země a knihy v Topasu byl plný
zajímavých akcí, které jsme si velmi užili.

Jana Kuncová
aktivizační pracovnice 

Pálení čarodějnic (30. 4. 2018)   
Pálení čarodejnic patřívalo a do dnešních dnů patří k

velmi  populárním  lidovým  zvykům,  které  se  dodnes
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provozují v noci z 30. dubna na 1. května, kdy nocí vládly,
a možná ještě vládnou, zlé a nečisté moci.

Aktivizační  pracovnice  byly  od  rána  oblečeny  do
čarodějnických kostýmů a společně s klienty připravily na
zahradě  sanatoria  posezení,  ohniště  a  gril,  který  nám
darovala „Ježíškova vnoučata“. Počasí nám přálo a klienti
si  tak mohli  opéci  buřta  na ohni  nebo na grilu.  K dobré
náladě si klienti zazpívali, zahráli na kytaru a na bubínek
v doprovodu naší muzikoterapeutky Hanky Ceplové, která
také hrála na kytaru a krásně zpívala. Klienti byli spokojeni
a čarodějnická akce se jim líbila.  

Jana Moravcová
aktivizační pracovnice 
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Den hasičů (4. 5. 2018)
Na  den  hasičů  nás  navštívili  pracovníci  Hasičského

záchranného sboru Pardubického kraje, požární stanice Seč.

Poslechli jsme si, co všechno obnáší práce profesionálních
hasičů,  prohlédli  jsme  si  jejich  techniku  a  výstroj.
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Třešničkou na pomyslném dortu byla možnost pro každého
klienta vyzkoušet si výbavu vozidla a práci se stříkačkou,
což se všem, a nejen mužům, líbilo.  Všem zúčastněným 
hasičům děkujeme za jejich čas a trpělivost.

Monika Pavlišová
aktivizační pracovnice

Týden překvapení pro personál
(14. 5. - 20. 5. 2018)

Jako připomínku dne ošetřovatelů, který je každoročně
12. května, připravovaly aktivizační pracovnice společně s
klienty  celý  týden  překvapení  pro  ošetřující  personál
v sanatoriu. Každý den jsme pekli a tvořili malé pohoštění
jako například jednohubky, krekry se sýrem, listové šneky,
muffiny,  wafle,  linecký  koláč  s  povidly  a  také  domácí
burgery. Obdarovaní pracovníci všechny dobroty ochutnali
a pochvalovali si, že to bylo nejen dobré pohoštění, ale i
milé překvapení, za které nám poděkovali. 

Lenka Textorová
aktivizační pracovnice
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Přednáška o Africe – 25. 5. 2018 
Přenášela Monika Pavlišová

V  pátek  25.  května  proběhla  v  našem  sanatoriu
přednáška  o  Africe,  kterou  přednesla  naše  aktivizační
pracovnice  Monika  Pavlišová.  Přednášku  uvedla
vyprávěním  různých  zajímavostí  o  dění  v  Africe,  poté
velmi poutavě líčila návštěvu Senegalu, a na závěr promítla
zajímavé video z této cesty.  Po skončení  přednášky měli
klienti  možnost  ptát  se  na  vše,  co  je  zajímá,  což  hodně
z nich využilo.  Všem klientům se přednáška moc líbila a
těší se na další.

Marcela Zuntová
aktivizační pracovnice

Sportovní okénko:
Heřmanův Městec - Májové koulení - 
soutěž v petanque

Probudili  jsme  se  do  nádherného,  slunného  rána.
Čekala  nás  soutěž  v  petanque  v  Heřmanově  Městci
v domově důchodců. Pořádá se zde pravidelně turnaj, letos
je to již patnáctý ročník. Seč má dvě družstva:

Družstvo  Tygrů  jsou:  Jiří  Vavřina,  Jaroslava
Koláriková,  Pavel  Orlík,  náhr.  Renáta  Bejblová,  fanoušci
Miloslav Bálek a Josef Táborský. 

Družstvo  Sečáků  jsou:  František  Kuchař,  Václav
Pavliš, Vlasta Chmelová a Marie Svobodová.
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Jeli  jsme  místní  autobusovou  linkou  přímo
do Heřmanova Městce. Rozdělili nás do týmů a začal boj.
Hráli jsme s maximálním nasazením. Tygři skončili na 11.
místě, Sečáci na krásném 4. místě. Týmů bylo celkem 17.

Občerstvení a oběd byly též příjemné. Pochutnali jsme
si na domácím uzeném s chlebem a okurkou. 

Odpoledne  proběhlo  slavnostní  vyhodnocení  celé
soutěže.  Byly  rozdány  medaile.  Putovní  pohár  jsme  sice
nevyhráli, ale můžeme se těšit na příští rok. Budeme pilně
trénovat.

Renáta Bejblová

Tímto bych chtěla poděkovat za bojovného ducha všem
závodníkům od nás ze zařízení, můžeme být na ně právem
pyšní.  A také  díky  všem  trenérkám:  Kamile  Müllerové,
Monice Pavlišové a Lence Textorové.
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Informujeme, co se
bude dít:

Každých  14  dní  v  pátek  od  10  hodin  se  v  našem
zařízení koná mše svatá, kde káže farář Mgr. Pavel Jäger.
Nadále  nás  navštěvují  Školské  sestry  svatého  Františka
z Hoješína se svým připraveným programem. 

Klienti  se  mohou  dle  libosti  účastnit  všech  našich
pravidelných aktivit, kterými jsou: cvičení, vaření, pečení,
muzikoterapie,  reminiscenční terapie, canisterapie  a další.
V  rámci  promítání  jsme  s  klienty  vytvořili  žebříček
nejoblíbenějších a nejžádanějších filmů, a ty jim v určené
dny  promítáme.  Neodmyslitelnou  součástí  promítání  se
stala káva s něčím sladkým k zakousnutí.

 Každý měsíc nás čeká oslava narozenin, zajímavé akce
a až se trochu oteplí, vyrazíme na výlet. 

V červnu nás přijede navštívit paní M. Stumpfová se
svými  miniponíky  (21. 6.),  o  týden  později  se  vydáme
na výlet  do  Zvěřince  ve  Vilémově,  kde  pro  nás  bude
připraven krásný program se zvířaty.

V červenci se půjdeme podívat k přehradě na seskoky
parašutistů do přehrady a v průběhu měsíce oslavíme Dny
čokolády. 

Během  prázdnin plánujeme  sklízet  plody  na  naší
zahradě, určitě vyrazíme na houby a borůvky. 
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Moc děkujeme za poskytnutí krásných fotografií naší
fotografce a muzikoterapeutce Hance Ceplové.



Přejeme Vám krásné letní dny
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